
 

  
 
 
 
 

 ERHVERVSMINISTEREN 

 

 

7. november 2017 

  

 

Besvarelse af spørgsmål 1 ad L 7 stillet af Erhvervs-, Vækst- og Ek-
sportudvalget den 13. oktober 2017 efter ønske fra Henning Hylle-
sted (EL).    
 
Spørgsmål: 
Vil ministeren kommentere høringssvaret fra CO-Søfart om, at kvaliteten 
af de danske registre vil blive udvandet med de ændringer der lægges op 
til i lovforslaget? 
 
Svar: 
Jeg mener ikke, at lovforslaget fører til en udvanding af de danske regi-
stre. 
 
Vi fastholder, at der skal være aktivitet i Danmark, hvis et udenlandsk re-
deri ønsker skibe under dansk flag. Formålet er at sikre, at lovforslaget 
fremmer økonomisk aktivitet i Danmark, og at de danske registre ikke 
bliver åbne registre.  
 
Samtidig sikres, at der udpeges en enhed i Danmark, som myndighederne 
kan rette henvendelse til, og som kan stævnes på ejerens eller rederiets 
vegne. 
  
Med lovforslaget ændres der heller ikke på de krav, der stilles til kvalite-
ten af skibe under dansk flag. Skibe, der indflages efter de nye skibsregi-
streringsregler, vil blive vurderet på samme måde, som gælder for skibe, 
der indflages i dag.  
 
Jeg vurderer derfor ikke, at lovforslaget skulle føre til, at kvaliteten af 
skibe under dansk flag reduceres.  
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Brian Mikkelsen 
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